
UCHWAŁA NR LX/545/2023 
RADY MIEJSKIEJ W KŁODZKU 

z dnia 25 maja 2023 r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Na podstawie art. 18 b ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2023 r. 
poz. 40) oraz art. 9 ust. 2 i art. 13 ust.1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 870) 
Rada Miejska w Kłodzku uchwała, co następuje: 

§ 1. Przyjmuje się treść odpowiedź na petycję z dnia 06 marca 2023 r., którą złożył radny Pan Bogusława 
Procaka w imieniu swoim i mieszkańców, w sprawie parkingu przy ul. Kusocińskiego i organizacji ruchu w ciągu 
ul. Kusocińskiego, która stanowi  załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. Zobowiązuje się Przewodniczącą Rady Miejskiej w Kłodzku do zawiadomienia składającego petycje 
o sposobie jej rozpatrzenia wraz z uzasadnieniem. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodnicząca  
Rady Miejskiej w Kłodzku 

 
 

Elżbieta Żytyńska 
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Załącznik do Uchwały nr LX/545/2023 

Rady Miejskiej w Kłodzku 

z dnia 25 maja 2023 r. 

Odpowiedź na petycję radnego Bogusława Procaka z dnia 06 marca 2023 r. w sprawie parkingu przy 
ul. Kusocińskiego  i organizacji ruchu w ciągu ul. Kusocińskiego 

Radny p. Bogusław Procak w imieniu własnym oraz mieszkańców ulic Kusocińskiego i Walasiewiczówny 
J. Kusocińskiego, S. Okrzei, G. Morcinka, S. Walasiewiczówny złożył petycję w sprawie realizacji deklaracji 
jakie zostały złożone przez UM Kłodzko w 1998 r. odnośnie przekazania placu nauki jazdy przy ul. 
J. Kusocińskiego będącym w posiadaniu PZM (obecnie ZAMG) na rzecz parkingu dla mieszkańców w/w ulic. 
Deklaracja ta padła w 1998 r. wówczas, gdy rozwiązywano ze mną (rolnikiem) B. Procakiem umowę dzierżawy 
na grunty rolne przylegające do ul. Sportowej w Kłodzku. 

Burmistrz Miasta Kłodzka pismem z dnia 08.05.2023 r. nr WO.0004.1.2023.EJ odnosząc się do petycji 
Radnego Rady Miejskiej w Kłodzku Pana Bogusława Procaka w sprawie przeznaczenia byłego placu nauki 
jazdy (obecnie parkingu płatnego w zarządzie Zakładu Administracji Mieszkań Gminnych Gminy Miejskiej 
Kłodzko przy ul. Kusocińskiego) na parking dla mieszkańców, Burmistrz Michał Piszko wyjaśnił co następuje: 

Plac ten stanowi część terenu oznaczonego geodezyjnie jako dz. nr 7, AM-4, obręb Centrum, księga 
wieczysta nr SW1K/00092674/5, będącego własnością Gminy Miejskiej Kłodzko. Powyższa nieruchomość, na 
podstawie Uchwały nr LI/381/2018 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 25 stycznia 2018 r., objęta jest umową 
dzierżawy pomiędzy Gminą Miejską Kłodzko, a Zakładem Administracji Mieszkaniami Gminnymi Gminy 
Miejskiej Kłodzko Sp. z o.o. (dalej ZAMG), zawartą na okres 10 lat tj. od 1 lipca 2018 r. do 30 czerwca 2028 r. 
Od 10 kwietnia 2023 r. nieruchomość ta wykorzystywana jest jako zamknięty, odpłatny parking dla pojazdów 
osobowych. ZAMG GM Kłodzko Sp. z o.o. wykonał tę inwestycję kosztem około 100 000,00 zł. 

Wg informacji przekazanych przez dyrektora działającego w strukturach ZAMG Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Kłodzku, Pana Bogdana Bachmatiuka, do 5 maja b.r. uzyskano ze sprzedaży abonamentów na parkowanie 
łącznie 3000,00 zł. Należy także doliczyć dochody z parkometru, których na tą chwilę jeszcze nie oszacowano. 
Parking ten umożliwia czasowe parkowanie dla klientów istniejących w tym obszarze usług oraz turystów. 
Ponadto, sprzedaż miesięcznych abonamentów oraz fakt, iż w godzinach od 19:00 do 7:00 obowiązuje zerowa 
stawka za postój, służy również okolicznym mieszkańcom. Z uwagi na poniesione przez spółkę gminną koszty 
inwestycji utworzenia na rzeczonej nieruchomości parkingu, wypowiedzenie umowy dzierżawy należy uznać za 
niekorzystne dla interesu gminy. 

Z uwagi na powyższe, po zapoznaniu się ze sprawą, Burmistrz postanowił utrzymać w mocy obowiązującą 
umowę dzierżawy z ZAMG GM Kłodzko sp. z o.o. i zachować na dotychczasowych warunkach 
funkcjonowanie parkingu utworzonego na gminnej nieruchomości oznaczonej geodezyjnie dz. nr 7, AM-4, 
obręb Centrum. Podobne stanowisko zajęła Komisja Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej, uznając 
petycję za niezasadną, ponieważ mieszkańcy mają bezpłatny dostęp do parkingu przy ul. Kusocińskiego 
w wyznaczonych godzinach. Ponadto mając na uwadze finanse gminy Komisja Budżetu uważa, że zwiększenie 
dochodów z tytułu opłat parkingowych jest korzystne dla miasta i pozwoli na realizację innych zadań 
potrzebnych mieszkańcom. 

Pan Bogusław Procak w petycji powołuje się na zobowiązania Urzędu Miasta Kłodzka jakie w 1998 roku 
mieli złożyć na Jego rzecz nieokreśleni bliżej przedstawiciele tegoż Urzędu. Mimo prowadzenia w archiwum 
Urzędu Miasta Kłodzka poszukiwań, nie stwierdzono dokumentów potwierdzających tę tezę. Inwestycje w tej 
części miasta w infrastrukturę parkingową zrealizowane choćby przez wybudowanie w poprzedniej dekadzie 
kilkudziesięciu miejsc parkingowych wzdłuż ogrodzenia stadionu miejskiego w ciągu ul. Kusocińskiego. 
Władze miejskie dołożyły starań, aby w miarę możliwości finansowych i przestrzennych miasta zabezpieczyć tę  
jego część w miejsca parkingowe. 

Autor petycji, P. Radny, twierdząc, iż mieszkańcy mają ogromny żal do obecnych władz miasta, że 
odkładano od 7 lat sprawę ich parkingu, pomija fakt, że wcześniej proponowano urządzenie parkingu przy ul. 
Kusocińskiego na działce należącej do Gminy Miejskiej, na co nie zgodzili się m.in. mieszkańcy 
ul. Kusocińskiego.  Nie można też, z całą odpowiedzialnością twierdzić, że auta parkujące na 
ul. J. Kusocińskiego, stwarzają śmiertelne zagrożenie.  
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W sprawie odstąpienia urządzonego parkingu płatnego przy ul. Kusocińskiego nieodpłatnie mieszkańcom 
okolicznych osiedli Komisja Skarg, Wniosków i Petycji podziela opinię Burmistrza i stanowisko Komisji 
Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej, iż nieuzasadniona jest zamiana parkingu płatnego na 
ogólnodostępny parking dla wszystkich chętnych, gdyż pociągnęłoby to konieczność zerwania umów z ZAMG 
oraz, w konsekwencji, uszczuplenie dochodów Gminy Miejskiej, z powodu konieczności zwrotu poniesionych 
na urządzenie parkingu nakładów i rezygnacji z regularnych wpływów z abonamentów. Autor petycji 
nie wskazał źródeł rekompensaty utraconych dochodów. 

Zarówno Burmistrz jak Komisje Rady Miejskiej uważa że należy prowadzić działania zmierzające do 
rozwiązania problemu braku miejsc parkingowych w rejonie ulic wymienionych w petycji, jak również na 
terenie całego Miasta, w tym na osiedlach budowanych w latach 60 i 70 ub. wieku, kiedy nie przewidywano 
konieczności tworzenia parkingów dla kilkakrotnie większych potrzeb w tym zakresie, jakie obserwujemy 
obecnie. Działania takie prowadzi Burmistrz Miasta Kłodzka wspólnie z Komisją Gospodarki Komunalnej, 
Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej. Zmierzają one do urządzenia miejsc postojowych 
w ciągu ul. Kusocińskiego, co wiąże się ze zmianą organizacji ruchu i koniecznymi w tym zakresie regulacjami 
i nakładami finansowymi oraz (po konsultacjach z mieszkańcami) możliwości budowy parkingu na działce nr 
26 AM-4, obręb Centrum przy ul Kusocińskiego należącej do Gminy Miejskiej Kłodzko. 

Sprawę „śmiertelnego zagrożenia” (zdaniem Radnego Procaka) bezpieczeństwa ruchu przy ul. Kusocińskiego 
należy traktować jako publicystyczną przesadę, gdyż zadaniem Rady Miejskiej nie ma takiego zagrożenia. 
Jednakże dla zwiększenia bezpieczeństwa możliwe są działania w zakresie zmiany organizacji ruchu, co 
wymaga stosownych uzgodnień z właściwymi organami i odpowiedniego nadzoru ze strony służb 
mundurowych. Ostatecznie bezpieczeństwo na drodze zależy od prowadzących pojazdy, winni oni bowiem 
dostosować zachowania na jezdni do warunków jazdy. 

Wspomniane w petycji ograniczenia w ruchu miejskim, wynikające z braku miejsc parkingowych, dotyczą 
całego miasta, i można wskazać wiele ulic, gdzie ograniczenia są znacznie większe, a zagrożenia 
bezpieczeństwa ruchu znacznie poważniejsze. Działania Rady Miejskiej oraz Burmistrza w zakresie poprawy 
warunków parkowania w mieście prowadzone są na bieżąco, także w części miasta wymienionej w petycji, 
zgodnie z przepisami prawa. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji kierując powyższe wystąpienie na forum Rady Miejskiej wnioskuje 
o przyjęcie tegoż wystąpienia jako stanowiska Rady Miejskiej w sprawie działań samorządu miejskiego 
w zakresie urządzenia miejsc parkingowych w rejonie ulic Kusocińskiego, Walasiewiczównej, Morcinka 
i Okrzei, wnosząc również o przekazanie przyjętego stanowiska mieszkańcom wymienionych w petycji ulic. 
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UZASADNIENIE 

Do Urzędu Miasta w Kłodzku wpłynęła w dniu 06 marca 2023 r. petycja dotycząca przeznaczenia  
placu przy ul. Kusocińskiego na parking dla mieszkańców 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej skierował przedmiotową petycję do Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji w celu jej rozpoznania i przygotowania stanowiska. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniach w dniu 10 maja 2023 r. oraz 19 maja 2023 r. 
dokonała rozpatrzenia ww. petycji. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, po zasięgnięciu opinii Komisji Budżetu, Finansów                            
i Polityki Gospodarczej, Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego oraz 
Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego, jak również zapoznaniu się ze stanowiskiem 
Burmistrza Miasta Kłodzka, przedłożyła Radzie Miejskiej w Kłodzku stanowisko w sprawie rozpatrzenia 
petycji, które stanowi załącznik do niniejszej uchwały, rekomendując jego przyjęcie.    
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